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Protokół  Nr VI/2015 

 

z  obrad VI Sesji  Rady Gminy Iława odbytej w dniu 27 marca 2015 roku 

w sali  konferencyjnej Urzędu Gminy  w Iławie. 

 

 

Stan Rady Gminy Iława                   -       15  radnych  

Obecnych na Sesji Rady Gminy      -       13  radnych  

 

Nieobecni: Pan Marek Szramka, pan Aleksander Konecki. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Iława Pan Roman Piotrkowski o godz. 10
00

 otworzył 

posiedzenie Rady Gminy Iława i po powitaniu radnych, zaproszonych gości i wszystkich 

obecnych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co 

wobec ustawowego składu wynoszącego 15 osób stanowi quorum przy którym może 

obradować Rada Gminy Iława i podejmować prawomocne uchwały. 

Materiały na dzisiejszą Sesję zostały pozytywnie zaopiniowane przez Komisje Rady. 

 

Przebieg obrad: 

Przed przedstawieniem porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Roman Piotrkowski 

wręczył radnym legitymacje radnego, Przewodniczącemu legitymacje wręczyła 

Wiceprzewodnicząca Pani Bogumiła Kowalska.  Po czym Przewodniczący obrad przedstawił 

proponowany porządek dzisiejszej Sesji.  

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Gminy Iława. 

3. Sprawozdanie z działalności Wójta za okres od ostatniej Sesji Rady. 

4. Interpelacje i zapytania radnych.  

5. Informacja o funkcjonowaniu służby zdrowia na terenie Gminy Iława: 

 Powiatowego Szpitala im. Władysława Biegańskiego w Iławie, 

 Ośrodka Zdrowia Rodzina. 

6. Sprawozdanie za 2014 rok z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Iława. 

 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy Iława z realizacji Programu Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi w 2014 roku.   

 

8. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmiany uchwały Nr III/7/2014 Rady Gminy Iława z dnia 19 grudnia 2014 r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iława na lata 2015-

2026, 
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2) w sprawie zmiany uchwały Nr III/8/2014 Rady Gminy Iława z dnia 19 grudnia 2014 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Iława na rok 2015, 

3) w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Miejskiej Ostróda na dofinansowanie 

projektu pn. „ Plan gospodarki niskoemisyjnej dla Ostródzko – Iławskiego Obszaru 

Funkcjonalnego”, 

4) w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości, 

5) w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/285/2013 Rady Gminy Iława z dnia 25 marca 

2013 roku w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1m² pasa drogowego 

dróg gminnych na terenie Gminy Iława, 

6) w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Iława w 2015 roku”, 

7) w sprawie przystąpienia do konkursu ogłoszonego przez Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie dotyczącego dofinansowania 

kosztów usuwania wyrobów zawierających azbest z budynków usytuowanych na 

terenie gminy Iława, 

8) w sprawie przekazania do korzystania Sołectwu Szymbark nieruchomości gruntowej 

zabudowanej, stanowiącej mienie gminne, 

9) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej niezabudowanej, 

położonej w obrębie geodezyjnym Ząbrowo, gmina Iława, 

10) w sprawie określenia zasad, na jakich sołtysom Gminy Iława przysługuje dieta, 

11) w sprawie zmiany treści uchwały Nr XXVIII/272/2013 Rady Gminy Iława z dnia 29 

stycznia 2013 r. w sprawie zasad otrzymywania i wysokości diet przysługujących 

radnym Rady Gminy oraz określenia sposobu naliczania i wysokości należności 

wypłacanych radnym z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych. 

 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

10. Wolne wnioski i zapytania.   

11. Zakończenie obrad VI Sesji Rady Gminy Iława. 

Ad. 1. 

Przyjęcie porządku obrad. 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź propozycje zmian do przedstawionego 

porządku. 

- nie było. 

Za przyjęciem porządku głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Ad. 2. 

Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Gminy. 

Protokół z V Sesji Rady Gminy Iława został wyłożony do wglądu.  

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do protokołu? 

Do treści protokołu nie zgłoszono uwag.  

Za przyjęciem protokołu głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Ad. 3. 

Sprawozdanie z działalności Wójta za okres od ostatniej Sesji Rady. 

Sprawozdanie z działalności Wójta za okres od ostatniej Sesji Rady Gminy Iława przedstawił 

Wójt Gminy Iława Pan Krzysztof Harmaciński w trakcie którego wspólnie z 

Przewodniczącym Rady wręczyli Pani Bernadecie Hordejuk – radnej Sejmiku statuetkę 

specjalną za pomoc przy pozyskiwaniu środków na działalność kulturalną i sportową oraz 
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uczczono minutą ciszy śmierć długoletniego sołtysa sołectwa Gulb Pana Józefa 

Kozłowskiego. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 

 
Ad. 4.  

Interpelacje i zapytania radnych.  

- nie było interpelacji ani zapytań. 

 

Przed przystąpieniem do kolejnego punktu obrad Przewodniczący obrad przywitał przybyłego 

na Sesję Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Iławie Pana Macieja 

Jasińskiego, który złożył na ręce Pana Wójta podziękowanie za bardzo dobrą współpracę z 

samorządem gminnym w zakresie bezpieczeństwa pożarniczego. Za które Pan Wójt bardzo 

serdecznie podziękował. Po czy przystąpiono do kontynuacji porządku obrad. 

 

Ad. 5. 

Informacja o funkcjonowaniu służby zdrowia na terenie Gminy Iława: 

 Powiatowego Szpitala im. Władysława Biegańskiego w Iławie. 

Informację o funkcjonowaniu Powiatowego Szpitala im. Władysława Biegańskiego w Iławie 

przedstawiła Pani Bożena Raczkowska – zastępca dyrektora ds. pielęgniarstwa. Informacja 

stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 

- Przewodniczący obrad zapytał czy są pytania do przedstawionej informacji? 

- pytań nie było. 

 

 Ośrodka Zdrowia Rodzina. 

Informację o funkcjonowaniu Ośrodka Zdrowia Rodzina przedstawił Pan Cezary Kosyl - 

Wiceprezes Zarządu. Informacja stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

- Przewodniczący obrad zapytał czy są pytania do przedstawionej informacji? 

- pytań nie było. 

 

Ad. 6.  

Sprawozdanie za 2014 rok z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Iława. 

- sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za 2014 rok przedstawił Pan 

Henryk Szabelski – Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół samorządowych Gminy Iława. 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 

- Przewodniczący obrad zapytał czy są pytania do sprawozdania? 

- pytań nie było. 

 

Ad. 7. 

Sprawozdanie Wójta Gminy Iława z realizacji Programu Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi w 2014 roku.   

Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowym w 2014 

roku przedstawił Wójt Gminy Pan Krzysztof Harmaciński. Sprawozdanie stanowi załącznik 

Nr 8 do protokołu. 

- Przewodniczący obrad zapytał czy są pytania do sprawozdania? 

- pytań nie było.  

Przewodniczący obrad ogłosił 15 minutową przerwę. 
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Ad. 8. 

Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmiany uchwały Nr III/7/2014 Rady Gminy Iława z dnia 19 grudnia 2014 

r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iława na lata 

2015-2026. 

- Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

III/7/2014 Rady Gminy Iława z dnia 19 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Iława na lata 2015-2026. 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr VI/43/2015 Rady Gminy Iława z dnia 27 marca 2015 roku została przyjęta i 

stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 

2) w sprawie zmiany uchwały Nr III/8/2014 Rady Gminy Iława z dnia 19 grudnia 2014 

r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Iława na rok 2015. 

- Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

III/8/2014 Rady Gminy Iława z dnia 19 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Iława na rok 2015. 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr VI/44/2015 Rady Gminy Iława z dnia 27 marca 2015 roku została przyjęta i 

stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 

3) w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Miejskiej Ostróda na dofinansowanie 

projektu pn. „ Plan gospodarki niskoemisyjnej dla Ostródzko – Iławskiego Obszaru 

Funkcjonalnego”. 

- Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej 

Gminie Miejskiej Ostróda na dofinansowanie projektu pn. „ Plan gospodarki niskoemisyjnej 

dla Ostródzko – Iławskiego Obszaru Funkcjonalnego”. 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr VI/45/2015 Rady Gminy Iława z dnia 27 marca 2015 roku została przyjęta i 

stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 

4) w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości. 

- Wiceprzewodnicząca Rady Pani Bogumiła Kowalska przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości. 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr VI/46/2015 Rady Gminy Iława z dnia 27 marca 2015 roku została przyjęta i 

stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 
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5) w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/285/2013 Rady Gminy Iława z dnia 25 marca 

2013 roku w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1m² pasa 

drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Iława. 

- Wiceprzewodnicząca Rady Pani Bogumiła Kowalska przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie zmiany uchwały nr XXIX/285/2013 Rady Gminy Iława z dnia 25 marca 2013 roku w 

sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1m² pasa drogowego dróg gminnych na 

terenie Gminy Iława. 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr VI/47/2015 Rady Gminy Iława z dnia 27 marca 2015 roku została przyjęta i 

stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 

6) w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Iława w 2015 roku”. 

- Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Iława w 2015 roku”. 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr VI/48/2015 Rady Gminy Iława z dnia 27 marca 2015 roku została przyjęta i 

stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 

7) w sprawie przystąpienia do konkursu ogłoszonego przez Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie dotyczącego dofinansowania 

kosztów usuwania wyrobów zawierających azbest z budynków usytuowanych na 

terenie gminy Iława. 

- Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie w sprawie przystąpienia do 

konkursu ogłoszonego przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Olsztynie dotyczącego dofinansowania kosztów usuwania wyrobów zawierających 

azbest z budynków usytuowanych na terenie gminy Iława. 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr VI/49/2015 Rady Gminy Iława z dnia 27 marca 2015 roku została przyjęta i 

stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 

8) w sprawie przekazania do korzystania Sołectwu Szymbark nieruchomości gruntowej 

zabudowanej, stanowiącej mienie gminne. 

- Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania do korzystania 

Sołectwu Szymbark nieruchomości gruntowej zabudowanej, stanowiącej mienie gminne. 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
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Uchwała Nr VI/50/2015 Rady Gminy Iława z dnia 27 marca 2015 roku została przyjęta i 

stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 

 

9) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej niezabudowanej, 

położonej w obrębie geodezyjnym Ząbrowo, gmina Iława. 

- Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w obrębie geodezyjnym Ząbrowo, 

gmina Iława. 

- Przewodniczący obrad – komisja była na miejscu i stwierdziła, iż ta droga jest w działce 

praktycznie tej drogi nie ma, 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

- radny Pan Zenon Łęgowski – zasygnalizował, aby położenie przedmiotowej nieruchomości 

zobaczyć na mapie podczas jej oględzin w terenie aby mieć rozeznanie w którym miejscu jest 

ta droga, 

- Pan Wójt – nie ma żadnego problemu, jest Pan członkiem komisji mienia, która wyjeżdża w 

teren dokonać oględzin nieruchomości i ma prawo wymagać udostępnienia wszelkich 

materiałów. Projekt tej uchwały jest na wniosek właściciela Pana Jarosława Antoszewskiego, 

który w tej chwili jest właścicielem wszystkich przyległych działek. Przyjmujemy ten 

wniosek i kierownik referatu w przyszłości będzie pokazywał szczegółowe na mapie miejsce 

położenia nieruchomości. Po Sesji można podejść do pracownika referatu i zobaczyć tą 

działkę na mapie. 

Więcej pytań ani uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr VI/51/2015 Rady Gminy Iława z dnia 27 marca 2015 roku została przyjęta i 

stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 

10) w sprawie określenia zasad, na jakich sołtysom Gminy Iława przysługuje dieta. 

- Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie w sprawie określenia zasad, 

na jakich sołtysom Gminy Iława przysługuje dieta. 

- Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia zasad, na jakich 

sołtysom Gminy Iława przysługuje dieta. 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr VI/52/2015 Rady Gminy Iława z dnia 27 marca 2015 roku została przyjęta i 

stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 

 

11) w sprawie zmiany treści uchwały Nr XXVIII/272/2013 Rady Gminy Iława z dnia 29 

stycznia 2013 r. w sprawie zasad otrzymywania i wysokości diet przysługujących 

radnym Rady Gminy oraz określenia sposobu naliczania i wysokości należności 

wypłacanych radnym z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych. 

- Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany treści uchwały Nr 

XXVIII/272/2013 Rady Gminy Iława z dnia 29 stycznia 2013 r. w sprawie zasad 

otrzymywania i wysokości diet przysługujących radnym Rady Gminy oraz określenia 

sposobu naliczania i wysokości należności wypłacanych radnym z tytułu zwrotu kosztów 

podróży służbowych. 
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- Przewodniczący obrad – jest to podwyżka o 5 % dla poszczególnych radnych za wyjątkiem 

przewodniczącego, po czym zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr VI/53/2015 Rady Gminy Iława z dnia 27 marca 2015 roku została przyjęta i 

stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 

Ad.9. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

- nie było interpelacji ani zapytań. 

Ad.10. 

Wolne wnioski i zapytania. 

W wolnych wnioskach głos zabrali: 

- Przewodniczący obrad – przypomniał wszystkim radnym o złożeniu do końca miesiąca 

kwietnia oświadczeń majątkowych wraz z PIT-em oraz o wyjeździe w dniu 30 marca o godz. 

9 
00 

komisji mienia w teren w celu dokonania oględzin dróg gminnych. 

- radny Pan Dariusz Kopera zwrócił się z prośbą o przyspieszenie podpisania kolejnej umowy 

na przekazanie budynku szkoły we Frednowach dla Stowarzyszenia na kolejne lata aby 

wyeliminować pojawiające się plotki, że szkoła nie będzie przekazana dla Stowarzyszenia, 

- Pan Wójt – proszę się nie obawiać o przekazanie ale w tej chwili nie można podpisać 

kolejnej umowy, trwa jeszcze okres bieżącej. W momencie kiedy będzie zbliżał się koniec 

aktualnej umowy zostanie podpisana nowa zgodnie z ustaleniami. 

- radny Pan Dariusz Kopera –  czyli nabór dzieci możemy przeprowadzać? 

- Pan Wójt -  tak można przeprowadzać o czym wie już Pani dyrektor, 

- radny Pan Dariusz Kopera - zwrócił się z prośbą do dyrektora ZOSS Henryka Szabelskiego 

o wytyczenie trasy przejazdów autobusów z uwzględnieniem szkoły we Frednowach, 

- Pan Wójt – jesteśmy bardzo zainteresowano żeby odcinek drogi powiatowej z Franciszkowa 

do Pikusa i Wiewiórki był dalej realizowany, na chwilę obecną nie mamy informacji w tym 

względzie a trasa ta jest dla nas bardzo ważna, nie mniej jednak dyrektor Szabelski w 

momencie przygotowania specyfikacji na kolejny rok szkolny będzie się z Państwem 

konsultował ,  

- radny Pan Krzysztof Zieliński – Panie Wójcie mam prośbę żeby porozmawiać z dyrektorem 

Tatarkiem, ja wstępnie już rozmawiałem są trzy rzeczy, jedna została już wykonana, dwie 

jeszcze nie, prośba jest o to, aby na Alei Napoleona w Szymbarku w kierunku do boiska 

poprzecinać przerastające drzewa (jest to droga powiatowa) i druga rzecz, przy zjeździe z tej 

drogi do drogi asfaltowej powiatowej powstaje przy każdym deszczu ogromna kałuża. Pan 

Tatarek obiecał, że coś zrobią ale trwa to już prawie 2,5 miesiąca, 

- Pan Wójt – trwa jeszcze okres zimowy nie mniej jednak informacje przekażemy. Chciałbym 

poinformować, że został rozstrzygnięty przetarg na realizację modernizacje drogi Laseczno-

Ząbrowa jak i również od drogi nr 16 do drogi Gałdowa, przetarg wygrała Firma Skanska. 

- Pan Mirosław Wolak – sołtys sołectwa Tynwałd – mam prośbę aby podczas oględzin dróg 

gminnych na terenie sołectwa Tynwałd brać udział, 

- Pan Wójt – na pewno taką informacje Państwo otrzymacie, przed zbliżaniem się do sołectwa 

kierownik skontaktuje się z sołtysem, 

- Pan Sekretarz – mam prośbę do Pań i Panów Sołtysów, ponieważ zbliżają się wybory 

Prezydenta, 10 maja się odbędą, dostaliście Państwo dziś Obwieszczenia o obwodach 

głosowanie i muszą one do 7 kwietnia być wywieszone co wynika z kalendarza wyborczego. 

A przy okazji uczulam na plakatowanie, osoby, które będą je wywieszać muszą uzgadniać to 

z wami lub właścicielami obiektów nieruchomości. 
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- radna Pani Zofia Fota – zapytała, czy jest już ustalony wstępny harmonogram objazdu szkół 

przez Komisje Oświaty? 

- przewodniczący obrad – nie ma, najpierw objeździmy drogi a po świętach na przełomie 

kwietnia-maja dokonamy objazdu szkół. Termin ustalimy wspólnie aby jak najwięcej radnych 

mogło skorzystać z objazdu. 

- Pan Marian Szkamelski – sołtys sołectwa Mózgowo – mam dwie sprawy, aby wprowadzić 

punkt obrad przed przerwą, zadanie pytania radnym powiatowym. Bo z tego co wiem radni 

uczestniczą w Sesji, jest przerwa my nie mamy możliwości zadania im pytań albo zobowiązać 

jak przyjdą to niech będą do końca. Mam kilka pytań i komu mam teraz zadać? Druga sprawa 

to chodzi mi o uchwałę w sprawie wynagrodzenia radnych. Jest wiele niejasnych spraw 

procenty nic mi nie mówią, dobrze byłoby to wyszczególnić, że przewodniczący to ma tyle, 

wiceprzewodniczący tyle i tyle, przewodniczący komisji tyle a zwykły radny tyle. Myślę, że 

jako mieszkańcy gminy powinniśmy wiedzieć i nie jest to tajemnicą tak jak jest to przy 

sołtysach i chciałbym aby to było wyszczególnione. 

- przewodniczący obrad – nie jest pan od ustalania porządku i przesłuchiwania radnych 

powiatowych. Radni powiatowi nie zostali zaproszeni, byli jako goście i nie muszą Panu 

odpowiadać na pytania i się tłumaczyć. Druga sprawa, Pan nie będzie ustalał diet, jest rada, 

jest 15 radnych i od nich to zależy. Panie sołtysie niech każdy robi to do czego należy. 

Informacja odnośnie zarobków radnych jest w biuletynie, nic nie jest tajne, wszystko jest 

jawne. Odnośnie zakresu wynagrodzenia radnych wszystko jest w poprzedniej uchwale, w tej 

uchwale jest tylko zmiana odnośnie wysokości diet o 5 % oprócz przewodniczącego. Kwota 

bazowa jest stała od kilku lat. 

- Pan Wójt – kwota bazowa wynosi 2 649,69 złotych  a kwotowo wynosi to: przewodniczący 

1324,85 złotych i pozostaje bez zmian 50 %, wiceprzewodniczący 927,39 złotych, 

przewodniczący komisji 794,90 złotych, radny 715,41 złotych. Nie jest to żadną tajemnicą, 

podane są stawki które będą obowiązywać po dzisiejszej uchwale.  

- radny Pan Jan Zieliński – czy pracownicy urzędu też dostaną podwyżki? 

- Pan Wójt – regulacja jest przygotowywana z dniem 1 kwietnia, 

- Pan Marian Szkamelski – sołtys sołectwa Mózgowo – Panie przewodniczący, Pan mnie źle 

zrozumiał odnośnie radnych, bo ja nie mówię, że będę ich przesłuchiwał tylko chciałem zadać 

im pytanie co robią w sprawie dróg, czy służby zdrowia. Nie jest to przesłuchiwanie tylko 

poruszenie problemów które nas dotyczą na terenie gminy a Pan uważa że będą 

przesłuchiwał, 

- przewodniczący obrad – tak uważam, 

- Pan Marian Szkamelski – to źle Pan uważa, dziękuje bardzo 

- przewodniczący obrad – panie sołtysie proszę zadać jeszcze pytanie jeżeli Pan ma. Dopiero 

to by było gdybyśmy radnych powiatowych tu przesłuchiwali. Można zadać pytanie, my ich 

nie zapraszamy na sesje, dobra ich wola była, że dziś przyszli a ja nie mogę ich trzymać do 

końca sesji jest to wolna wola każdego.  

- Pan Mirosław Wolak – sołtys sołectwa Tynwałd – na odcinku drogi z Tynwałdu do 

Rudzienic, po której przewozi się dzieci, na wysokości Pana Nowakowskiego i Pana 

Kątowskiego są dziury o głębokości nawet 40 cm. Czy Powiatowy Zarząd Dróg nie może 

posypać klińca czy zagęścić te dziury? 

- Pan Wójt – jak wiemy kolejny odcinek tej drogi będzie robiony, modernizowany, 

namawiam cały czas Zarząd Dróg Powiatowych żeby w tym roku zakończyli modernizację. 

Wiem, że mają wstępnie rozłożone to na dwa etapy tj, 2015 r. i  2016 r .Chcielibyśmy i 

monitorujemy bez przerwy, jako urząd, jako wójt, pracownicy, sołtysi i radni. Wiemy ile jest 

tych mankamentów, ile jest do zrobienia poszczególnych odcinków dróg. Na pewno na 

bieżąco musimy reagować i będziemy reagowali dlatego też uzgodniliśmy że jak komisja 

będzie objeżdżała drogo gminne od razu będziemy pisali uwagi przy drogach powiatowych. 
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Bo chciałbym, jeżeli to będzie możliwe, to albo poprosimy tak jak to było w poprzedniej 

kadencji że będziemy chcieli z przedstawicielkami powiatu objechać drogi powiatowe albo po 

objeździe, jeżeli komisja będzie miała swoje wnioski odnośnie dróg powiatowych, 

doprowadzę do spotkania z dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg i członkiem Zarządu 

odpowiedzialnym za drogi aby porozmawiać na ten temat. Chcę jednak powiedzieć, że klimat 

poprawia się, dziś podejście Zarządu Powiatu jest pozytywne mnie mniej jednak są 

obwarowania środków w budżecie. My zadeklarowaliśmy podczas ostatnich rozmów, że 

również w roku 2016 jeżeli będzie powiat składał wnioski do tzw. Programu Odnowy Dróg 

Lokalnych również wspomożemy z naszego budżetu, na miarę naszych możliwości ale 

musimy wiedzieć które odcinki będą realizowane i w jaki sposób, jest to konsekwentna i 

prawidłowa realizacja działań na drogach. To tak jak my przyjęliśmy, że kierunek 

zmieniliśmy w wydatkowania z budżetu gminy od roku 2013, większe środki na drogi i to 

chcemy stopniowo przez kolejne lata realizować przy wspólnych uzgodnieniach. Ale musimy 

też wszyscy zdawać sobie sprawę z tego, że podjęliśmy razem decyzje o bardzo dużej 

inwestycji budowy nowej szkoły w Gromotach, co też będzie dużym obciążeniem dla naszego 

budżetu.  

- przewodniczący obrad – wydaje mi się, że wynikiem pracy rady w końcówce poprzedniej 

kadencji jest to, że tyle kilometrów dróg powiatowych w tym roku jest robione, bo od dawien 

dawna tego nie było. Podobnie będzie i po tym objeździe dróg gminnych i powiatowych 

wnioski zostaną przekazane do władz powiatu. Moim zdaniem nie oglądając się na radnych 

powiatowych róbmy swoje. Przy staraniach wójta, rady, przy pomocy sołtysów uda się nam 

znowu coś konkretnego zrobić. 

- radny Pan Jan Zieliński – chodzi mi o most w Dziarnach, betony które zostały postawione 

uniemożliwiają przejazd rolnikom, którzy chcąc dojechać na swoje pola muszą kilka 

kilometrów nadrabiać bo szeroki sprzęt rolniczy uniemożliwia im przejazd przez most, który 

został zwężony przez te betony, które są tam niepotrzebne, dzwoniłem do dyrektora ale do tej 

pory nie ma żadnego odzewu, 

- Pan Wójt – panie radny nie jest tak, że są niepotrzebne, bo jest wydana ekspertyza, że most 

może ulec zawaleniu i nie wolno doprowadzić do sytuacji katastrofy. Dlatego Zarząd Dróg 

Powiatowych podjął takie działania a nie inne, musiał ograniczyć zwężeniem przejazdu aby w 

ogóle można było przejeżdżać. Wiem, że podjęte są działania w kwestii przygotowania 

dokumentacji ale tego nie wykona się z dnia na dzień, wymaga to wielu uzgodnień. Nikt nie 

podejmie decyzji o zdjęciu tych betonów i wzięcia na siebie ryzyka katastrofy. 

- radny Pan Jan Zieliński – jest tam ograniczenie dla pojazdów do 5 ton a przejeżdżają 50 

tonowe pojazdy, to tego nie rozumiem.  

- Pan Wójt – jest to przekroczenie przez kogoś przepisów, 

- radny Pan Jan Zieliński – przyjdą żniwa i ktoś będzie jechał kombajnem to będzie musiał 

zdejmować heder, 

- Pan Wójt – ale jak by otworzono całą drogę zawalił się most i ktoś zginął kto wówczas za to 

by odpowiedział? 

- radny Pan Jan Zieliński – dzwoniłem do Powiatowego Zarządu Dróg i specjaliści mieli 

przyjechać aby usunąć betony z jednej strony ale trwa to już trzy tygodnie, może pan wójt na 

to wpłynie, 

- Pan Wójt – na pewno przekaże informacje, 

- przewodniczący obrad – na pewno należy robić wszystko aby ten most był zrobiony jak 

najszybciej. 

Więcej wniosków ani zapytań nie było.  
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Ad. 11. 

Zakończenie obrad VI Sesji Rady Gminy Iława. 

Na zakończenie obrad przewodnicząc wraz z panem wójtem złożyli wszystkim życzenia 

świąteczne po czym wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady o godzinie 

12
12 

zamknął VI Sesję Rady Gminy Iława. 

      

 Protokołowała                                                                                Przewodniczył 

Grażyna Lignowska                                                            Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                                     Roman Piotrkowski 

 

 

 

 

 


